
Z á p i s n i c a  

zo zasadnutia Komisie pre sociálne a zdravotné veci,  

 ktorá sa konala 24.1.2023  v priestoroch MsÚ 

 

Prítomní:  viď prezenčná listina (príloha č. 1) 

 

 

PROGRAM: 

1, Otvorenie komisie 

2, Predstavenie členov komisie 

3, Žiadosť Farskej charity Gbely o poskytnutie 3-izbového bytu v budove 

ZUŠ Gbely pre odídenca z Ukrajiny (MUDr.) 

4, Rôzne 

5, Záver 

 

k bodu 1 

Rokovanie zahájila a viedla Mgr. Petra Horinková, predsedníčka komisia. 

 

k bodu 2 

 Predstavenie členov komisie 

Petra Horinková požiadala členov komisie, aby sa predstavili a stručne povedali, aká 

je ich práca a prečo sa prihlásili do komisie pre sociálne a zdravotné veci. 

 

           K bodu 3 

   Na mesto bola doručená žiadosť Gbelskej charity o poskytnutie bytu v ZUŠ Gbely 

 pre odídenca z Ukrajiny – zubnú lekárku, ktorá býva v Gbeloch. 

Pani prednostka vysvetlila ostatným, že byty v ZUŠ sú vedené ako služobné byty pre 

zamestnancov  ZUŠ a ZŠ s MŠ a momentálne nie sú v takom stave, aby sa v nich dalo 

bývať. Navyše byt na hornom poschodí je príliš veľký pre 1 osobu. Mesto musí zistiť, 

koľko by stála oprava, prípadne prerobenie bytu na 2 menšie, preveriť, či riaditelia 

škôl nepotrebujú byty pre svojich zamestnancov a ak nie, môže zmeniť status 

služobných bytov na mestské byty. 

Členovia komisie ďalej zvažovali možnosti, ako pomôcť ukrajinskej pani zubárke 

vybaviť všetko potrebné, aby mohla vykonávať svoju prácu aj na Slovensku, ak áno, 

zistiť, či mesto nebude potrebovať v budúcnosti zubára.  

Členovia sa dohodli na nasledovnom závere: Žiadosti Gbelskej charity 

momentálne nie je možné z viacerých dôvodov vyhovieť, ale odporúčajú mestu 

do budúcnosti byty zrekonštruovať, zmeniť ich status a potom túto žiadosť 



opätovne prejednať na komisiách.  

 

K bodu 4 

Členovia rozdiskutovali viacero bodov: 

 

a, DPS  

- možnosť poskytovať dotáciu na bývanie obyvateľom, ktorí majú trvalé 

bydlisko v Gbeloch 

- zvýšenie dotácie na obedy pre dôchodcov – podľa výšky dôchodkov vytvoriť 

viac pásiem  

- poskytovanie domácej opatrovateľskej služby – nedostatok zamestnancov 

v DPS a možnosti ich získania, aby táto služba v Gbeloch plnohodnotne 

fungovala  

-  

b, sociálne štipendiá a oslobodenie od poplatkov v ŠKD a ZUŠ pre deti v hmotnej 

núdzi. Sociálne štipendium poberajú momentálne 3 študenti. Členovia sa zhodli na to, 

že by bolo dobré túto informáciu opäť zverejniť. 

 

c, príspevky jubilantom – sa doteraz vyplácali vždy v decembri. V tomto roku sa 

zvažujú 2 možnosti – vyplácať ich mesačne v mesiaci narodenín alebo urobiť 

jubilantom v októbri v rámci Mesiaca úcty k starším posedenie v DK a tam im 

odovzdať príspevky. Členovia sa zhodli, že keďže ide o starších ľudí, bolo by dobré 

vyplatiť príspevky mesačne, ale tiež že posedenie je dobrý nápad a na ňom by mohol 

pán primátor zablahoželať jubilantom. 

 

d, „modré SOS náramky“ – využívajú ich niektorí osamelí dôchodci alebo zdravotne 

znevýhodnení ľudia, aby si mohli v prípade potreby privolať pomoc. Členovia 

komisie sa zhodli, že by bolo dobré, aby aj naši občania o tejto možnosti vedeli – 

dohodli sa, že zistia viac informácií a potom budú zverejnené v Gbelane, letáky 

a informácie by mohli byť tiež v lekárňach, DPS, atď... 

 

e, Všeobecná zdravotná poisťovňa (pani Martina Čárska) rokuje so Slovenskou 

poštou, že by občas na pošte poskytovala poistencom možnosť vybaviť si potrebné 

veci. Hneď ako bude mať harmonogram, bude tiež zverejnený na informačných 

kanáloch mesta. 

 

f, viac osvety v Gbelane (napríklad o možnosti získania kompenzačných príspevkov 

pre ZŤP a podobne) 

 

g, možnosť obnovy ZO ZŤP v Gbeloch – nutnosť nájsť človeka z radov rodičov, ktorý 

by sa na to v spolupráci s mestom podujal. 

 



h, vzdelávanie ZŤP detí – v Gbeloch nám pribúdajú deti s narušenou komunikačnou 

schopnosťou, autistické deti atď, ktoré sa nemôžu vzdelávať v bežnej škole. Členovia 

preberali možnosti, ako by im mohlo mesto pomôcť – či by nebolo možné vytvoriť 

špeciálne triedy či už v rámci ZŠ alebo ŠZŠ, prípadne či by im mesto nemohlo 

pomôcť s financovaním dopravy do škôl, keďže právo na vzdelanie patrí k základným 

právam detí a pre rodičov je vozenie detí do iných miest finančne veľmi nákladné, 

nakoľko častokrát žijú len z 1 príjmu. 

 

i, sociálny taxík – Martina Čárska navrhla, že zistí viac informácií o tejto možnosti, 

ktorá by mohla hlavne starším a zdravotne znevýhodneným pomôcť uľahčiť život. 

 

K bodu 5 

           Predsedníčka komisie poďakovala prítomným za účasť a ukončila zasadnutie komisie. 

         

           Gbely, 24.1.2023 

 

            

           Schválila: Mgr. Petra Horinková 

 


